

The WTO E-commerce Joint Statement Initiative in the run-up to MC13

Virtual Seminar

Thursday January 18, 2024, 2:00 - 3:00 pm (CET)
(Interpretation available in French and Spanish)

Session description: The participants of the WTO e-commerce joint statement initiative (JSI) process are aiming to conclude negotiations by early 2024, with the objective of delivering a core text in time for MC13.

The objective of the virtual seminar is to help WTO delegates and capital-based officials to get up to speed on the latest status of the E-commerce JSI in the run-up to the WTO MC13. The session will provide a state of play, an understanding of the draft text's contents, and insights on the development dimension. The session is open only to developing and LDC member government delegates from Geneva and their capitals.

The seminar is organized as part of the TAF2+ Umbrella Grant, an initiative financed by UK aid from the UK government. The project since 2020 has been offering timely, highly tailored yet flexible research and advisory support geared towards helping developing countries and LDCs build knowledge and enhance their understanding of technical topics, define positions in line with their national interests, and promote these interests at the WTO with a focus on the JSI discussions on Investment Facilitation and E-commerce.

We encourage you to share the invitation with colleagues, including those from capital, who would find the seminar useful as a briefing session in the run-up to MC13.

Tentative Agenda:

(time in CET)

2:00 – 2:05 pm (5mins)	Welcome Remarks Speaker: Rashid S. Kaukab, Senior Specialist, IISD
2:05 – 2:15 pm (10mins)	State-of-play of the E-commerce JSI process Speaker: Wei Guo Tang, First Secretary, Permanent Mission of Singapore to the WTO
2:15 – 2:30 pm (15mins)	Understanding the evolving E-commerce Agreement Speaker: Rashmi Jose, Senior Policy Advisor, IISD
2:30 – 2:45 pm (15mins)	Development dimension and considerations Discussants: <ul style="list-style-type: none">• Maria Daniela Garcia, Deputy Permanent Representative of Ecuador to the WTO• Omduttrajsingh Sewraj, Counsellor, Permanent Mission of Mauritius
2:45 – 3:00 pm (15mins)	Q&A and Closing Facilitated by Rashid S. Kaukab, Senior Specialist, IISD

La version française ci-dessous

L'initiative de la déclaration conjointe de l'OMC sur le commerce électronique dans la perspective de la MC13

Séminaire virtuel

Jeudi 18 janvier 2024, 14h00 - 15h00 (CET)

(Interprétation disponible en français et en espagnol)

Description de la session: Les participants au processus de l'initiative de déclaration conjointe (JSI) de l'OMC sur le commerce électronique visent à conclure les négociations d'ici le début de 2024, dans le but de fournir un texte de base à temps pour la MC13.

L'objectif de ce séminaire virtuel est d'aider les délégués de l'OMC et les fonctionnaires basés dans les capitales à se mettre à jour sur l'état actuel de l'initiative de déclaration conjointe sur le commerce électronique dans la perspective de la MC13 de l'OMC. La session fournira un état des lieux, une compréhension du contenu du projet de texte et un aperçu de la dimension du développement. La session est ouverte uniquement aux délégués des gouvernements membres des pays en développement et des PMA de Genève et de leurs capitales.

Le séminaire est organisé dans le cadre du TAF2+ Umbrella Grant, une initiative financée par l'aide du gouvernement britannique. Depuis 2020, le projet offre des services de recherche et de conseil opportuns, hautement personnalisés et flexibles, destinés à aider les pays en développement et les PMA à renforcer leurs connaissances et à améliorer leur compréhension des sujets techniques, à définir des positions conformes à leurs intérêts nationaux et à promouvoir ces intérêts à l'OMC, en mettant l'accent sur les discussions de JSIs sur la facilitation de l'investissement et le commerce électronique.

Nous vous encourageons à partager l'invitation avec vos collègues, y compris ceux de la capitale, qui trouveraient ce séminaire utile en tant que séance d'information dans la période précédant le MC13.

Ordre du jour provisoire:

(heure en CET)

2:00 – 2:05 pm (5mins)	Remarques de bienvenue Speaker: Rashid S. Kaukab, Senior Specialist, IISD
2:05 – 2:15 pm (10mins)	Etat d'avancement du processus de l'initiative conjointe sur le commerce électronique Speaker: Wei Guo Tang, First Secretary, Permanent Mission of Singapore to the WTO (tbc)
2:15 – 2:30 pm (15mins)	Comprendre l'évolution de l'accord sur le commerce électronique Speaker: Rashmi Jose, Senior Policy Advisor, IISD
2:30 – 2:45 pm (15mins)	Dimension du développement et considérations Discussants: <ul style="list-style-type: none">• Maria Daniela Garcia, Deputy Permanent Representative of Ecuador to the WTO• Omduttrajsingh Sewraj, Counsellor, Permanent Mission of Mauritius
2:45 – 3:00 pm (15mins)	Questions et réponses et clôture Facilitated by Rashid S. Kaukab, Senior Specialist, IISD